
Järjestöneuvoston vaalien starttikokous – vaali-info kaudelle 2024-2025 

Aika: 30.11.2023 klo 18:00-18:50 

Paikka: Teams 

Kutsuttu: Laajasti järjestöedustajia Järjestöneuvoston verkostojen ja EMMYn kautta. Tiedotettu 

myös sähköpostilla Järjestötalon jäsenille sekä viikkotiedotteessa.  

 

KOKOUKSEN ASIALISTA 

1. Kokouksen avaus 

• Järjestöneuvoston puheenjohtaja Aino-Maija Siren avasi kokouksen klo 18:00 

2. Todetaan paikalla olijat, paikalla 22 henkilöä: 

Aino-Maija Siren, PLU 

Aana Vaino, Pohjanmaan Pelastusalan liitto ry 

Eeva-Maria Latva-Rasku, MLL Pohjanmaan piiri 

Eija-Liisa Keskinen, Eläkeliiton Etelä–Pohjanmaan piiri 

Heidi Karjanlahti, Sydän-Suomen alue ry 

Heikki Korkealaakso, E-P kylät 

Heikki Peräaho, E-P kylät 

Jarmo Juurakko, Etelä-Pohjanmaan Huimaus- ja Meniere-yhdistys ry 

Julia Hakamaa, FinFami ry 

Kaarina Lehto, Pohjalaiset Kehitysvammaisten Tukipiiri ry 

Katja Kankaanpää, Yyry ry/Järjestötalo 

Tiia Korkiamäki, Yyry ry/ Järjestötalo 

Hanna Lahti, Invalidiliitto ry 

M-L Nevala, Kauhavan vanhustenkotiyhdistys/ Aijjoos-toiminta 

Minna Huhtamäki-Kuoppala, E-P Muistiyhdistys 

Miisa Lamminen, Yyry ry/Järjestötalo  

Piia Lehto, Pohjalaiset Kehitysvammaisten Tukipiiri ry 

Sanna Lahtinen, KRIS E-P ry 

Emma Selenius, SPR Länsi-Suomen piiri 

Tuija Saarimäki, Suomen 4H–liitto ry 

Virpi Kanth, E-P Diabetes ry 

Jarmo Vesa, SPR Länsi-Suomen Piiri 

 

3. Esitellään taustaprosessit (ks. tarkemmin diat) 

• Esitellään Järjestöneuvoston muodostumisen prosessit, todetaan tarve Järjestöneuvoston 

työlle tulevaisuudessakin. 

• Ensimmäinen 2 vuotta keskittynyt enimmäkseen hyvinvointialueen lausuntopyyntöihin, 

lausuntoihin, nimeämisiin. Järjestöneuvosto ollut mukana esimerkiksi hyte-neuvotteluissa 

sekä tehnyt muuta vaikuttamistyötä. 



• Tärkeäksi nähty monialainen kokonaisuus, työskentely perustunut 14 kategoriaan 

• työryhmä työskentelee oman työn ohella, rajalliset resurssit 

4. Jatkoprosessi (ks. tarkemmin diat) 

• Kutsuttu laajasti osallistujia starttikokoukseen, jossa ohjeistetaan ehdokasasettelu 

• Järjestöneuvosto määrittänyt jatkoprosessia, koska säännöt eivät selkeästi ota siihen 

kantaa. Päädytty arpomaan 7 eroavaa järjestökategoriaa. Saadaan sykli, jossa on vanhaa 

osaamista ja uusia jäseniä. 

• Tänään tehdään kategorioiden arvonta. Vaalikokous tammikuussa, jossa valitaan 

järjestöneuvosto. 

• Käydään läpi Järjestöneuvoston kokoonpano, joka kuvattu tarkemmin dioissa 

• 14 kategorian päälle EPHVA, E-P:n liiton ja kuntien edustaja, eli kokoonpano 14 +4 

• kategorioissa tärkeää työparityöskentely 

5. Vaaliprosessi ja ehdokasasettelun avaaminen (ks. tarkemmin diat) 

• Jokainen kategoria kerää omat jäsenensä tapaamiseen/verkostoituu muulla keinoin ja tekee 

ehdotuksen. Pyrkivät löytämään yhteisymmärryksen. Jos ei löydy, lopullinen valinta 

tehdään valintakokouksessa. 

• Jatkossakin 14 + 4 jäsentä 

• Sihteeri Järjestötalolta  

6. Jäsenten esittäminen ja ehdokasvalinnasta tiedottaminen (ks. tarkemmin diat) 

• Esityksen voi tehdä hallitus, yksittäinen henkilö ym. järjestön sääntöjen mukaisesti 

• Erityisen tärkeää, että on mahdollista osallistua työskentelyyn, ei palkkioita 

• Ehdokkaan hyvä tuoda esiin maakunnallinen näkemys oman kategorian mukaiseen 

toimintaan 

• Ehdokas lähetetään otsikolla: JÄSENESITYS JÄRJESTÖNEUVOSTOON + punainen 

huomiohuutomerkki sähköpostiin, 3.1.2024 mennessä Miisa Lammiselle 

miisa.lamminen@jtalo.fi  ja Aino-Maija Sirenille aino-maija.siren@plu.fi.  

7. Keskustelua/kysymyksiä valinnasta 

• Kysymys arvonnasta: Jatkaako 7 kategoriaa automaattisesti? Ja jatkajat jatkavat vain 1 

vuoden? Kyllä, loput 7 ovat erovuorossa seuraavalla kerralla.  

• Onko mietitty tilanne, jossa puheenjohtaja ja varapuheenjohtaja henkilö, joka vain 1 

vuoden tehtävässä? Järjestöneuvosto valitsee puheenjohtajan ja varapuheenjohtajan 

keskuudestaan, kuten toimintaohjeessa lukee. 

• Pidetäänkö samanlainen prosessi vuoden kuluttua? Onko järkevää, että joka vuosi vaalit 

käydään? Miten resurssien näkökulmasta? Vai aina 2 vuotinen kausi? Miten varajäsenten 

valinta? Jatkossa ei tehdä näin, vaan Järjestöneuvosto ottaa käyttöön esimerkiksi yhteisen 

kokouksen. Voidaan aina löytää uusia toimintatapoja, joita uusi järjestöneuvosto voi 

luoda ja uudistaa. Tässä kohtaa mennään näin. Huolehditaan viesti myös heille, joilta 

puuttuu varajäsenet ja varsinainen jäsen. Järjestöneuvosto viestii heille tämän 

tilaisuuden jälkeen. 
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• Voiko hakija olla valintakelpoinen, jos on ollut 1 kauden? Voiko kategoria päättää, että 

jatkaa toisenkin kauden? Eli voiko olla 4 vuotta, jos niin päättää joku? On keskusteltu, 

mutta ei päätöstä. Jätetään tulevan järjestöneuvoston kirjattavaksi ja heille ohjeeksi 

tarkentaa myös toimintasääntöä. 

• Tuleva järjestöneuvosto voinee miettiä jatkon järkevyyden, kun hva ja kunnat päässeet 

matkaan? Toive, että edustaja, joka ryhmää edustaa, voisi olla oman kategorian toimijoihin 

aktiivisemmin yhteydessä. Vaikea seurata toimintaa ja toive, että löytyy hyvä keino 

tiedottamiseen. Myös tärkeää, että edustajalla laaja edustuksellinen ääni ja että muistaa 

edustavansa kaikkia. Kategorian edustuksellisuuteen on pyritty. Mietitään myös kaikkea 

sitä muuta hyvää, mitä neuvosto voi tehdä, kun hyvinvointialueen asiat vähenevät ja jää 

tilaa uuden ideoinnille. Järjestöneuvosto esimerkiksi tehnyt esityksen, että saisi paikan 

yhdyspintajaostoon. On ollut käsittelyssä, päätöksiä tulossa kaikkien neuvostojen osalta.  

• Jatkaako järjestöneuvosoton sote-työryhmä ensi vuonnakin? Ei oteta tässä kantaa, mutta 

toive voidaan esittää, että jatkaa. Uusi järjestöneuvosto päättää. 

• Saako materiaalin jakoon? Kyllä saa ja tehdään oheistusta toimijoille. 

• Miten, jos kategorialta puuttuu jäsen. Voiko tässä vaalissa ehdotta? Kyllä 

 

8. Järjestöneuvostosta erovuoroisten arvonnan suorittaminen 

• Suoritetaan arvonta, käytössä malja, jossa 14 numeroa. 

• Arvotaan pois jäävät numerot, joista kategorioista avautuu uudet paikat kategorioiden 

uudelleen päätettäväksi. Aino-Maija suorittaa arvonnan. Pois jäävät kategoriat ovat: 

o 5. Maaseudun kehittämisjärjestöt  

o 3. Kylä- ja asukastoiminnan järjestöt  

o 8. Palvelu- ja pelastusjärjestöt  

o 6. Neuvonta- ja harrastusjärjestöt  

o 1. Eläke-, veteraani-, vanhustyönjärjestöt 

o 4. Lasten-, nuorten- ja perheiden järjestöt 

o 13. Vammaisjärjestöt 

8. Päätössanat ja kiitokset 

• 11.1.2024 klo 18:00 alkaen Järjestöneuvoston vaalikokous lähikokouksena (tarkemmat 

tiedot tilaisuudesta lähempänä ajankohtaa) 

• Nykyinen puheenjohtaja Aino-Maija Siren on mukana vielä tammikuun vaalijärjestelyissä. 

• Kokouksen päätös klo 18:50 

 

puheenjohtaja Aino-Maija Siren 

sihteeri Miisa Lamminen 

 

 


